
PROTOKÓŁ NR VIII/2015 
 

Z VIII sesji RADY MIASTA GDA ŃSKA, 

która odbyła si ę w dniu 26 marca 2015 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gda ńsku 

ul. Wały Jagiello ńskie 1 
 

 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 udział wzięło 31 radnych, 
nieobecni: 

1. Małgorzata Chmiel 
2. Piotr Czauderna 
3. Jerzy Milewski 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1  do niniejszego protokołu. 
 
 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Serdecznie witam na VIII sesji Rady Miasta Gdańska wszystkich 
państwa przybyłych, witam Radnych Miasta Gdańska, witam 
prezydentów, panią skarbnik, witam państwa dyrektorów, witam gości, 
którzy są na galerii, wszystkich państwa, witam dziennikarzy, którzy 
przybyli na nasza sesję. 
 
Wpłynął wniosek Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej o włączenie 
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na 
terenie Miasta Gdańska konsultacji społecznych projektu „Budżet 
Obywatelski 2016 w Gdańsku” – druk 206 + autopoprawka ;  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Borawski – w im. Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej 

 



Wpłynął wniosek Komisji Samorządu i Ładu Publicznego o włączenie do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany w składzie 
osobowym Komisji Edukacji – druk 207 ; 
 

                 Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
          Anna Wirska – Przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego  RMG 
 

 Wpłynęły autopoprawki: 
- druk 194, pkt 4 ppkt 1; 
- druk 195, pkt 4 ppkt 2; 
- druk 175, pkt 4 ppkt 16; 
- druk 120, pkt 4 ppkt 23; 
- druk 202, pkt 4 ppkt 27; 
 

Proszę państwa, przystępujemy do głosowania nad włączeniem 
kolejnych druków do porządku obrad. Bardzo proszę wszystkich  
o przybycie jeśli kogoś nie ma na sali i włożenie kart do głosowania. 
Zgłasza się pa przewodniczący Borawski. 
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Panie przewodniczący, wysoka rado, chciałem poinformować o tym, że 
do druku 206 też została złożona autopoprawka przed chwilą i będę 
referował łącznie z autopoprawką. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Dziękuje, czyli tak jak państwo usłyszeli również do druku 206 będzie 
autopoprawka. Proszę państwa przystępujemy do głosowania, 
zaczynamy od druku 206 z autopoprawką. Kto z pań i panów radnych 
jest za włączeniem tego projektu? 

za    -    30 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      0 
 

Rada Miasta Gda ńska 
 w głosowaniu wł ączyła pod obrady  

Druk 206 będzie w punkcie 4 ppkt 3A. 
 

Druk 207. Kto z pań i panów radnych jest za włączeniem tego projektu? 

za    -    30 
      przeciw    -      0 
      wstrzymało si ę   -      0 
 

Rada Miasta Gda ńska 
 w głosowaniu wł ączyła pod obrady  



Druk 207 będzie w punkcie 3A. 
 
Porządek sesji: 
 
1. Sprawy regulaminowe 
      - otwarcie sesji; 
 

2. Komunikaty: 
     - Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
     - Komisje Rady Miasta Gdańska, 
     - Prezydent Miasta Gdańska; 
 

Informacja Powiatowego Urz ędu Pracy w Gda ńsku – podsumowanie 2014 roku  
- Ref. Roland Budnik – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku 

Informacja w spawie ogłoszenia wyników Konkursu Lit erackiego Miasta Gda ńska  
im. Bolesława Faca za 2014 rok - werdykt odczyta Anna Czekanowicz-Drążewska – 
Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 
 

3. Oświadczenia Klubów Radnych; 
 

3A. Uchwała w sprawie zmiany w składzie osobowym Ko misji Edukacji – druk 207 
 

                Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
                     Anna Wirska – Przewodnicząca Komisji Samorządu i Ładu Publicznego RMG 

 

4. Uchwały: 

1) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok 
(druk 194); 

                  Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2015-2040 (druk 195) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

3) w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości nowych inwestycji na terenie 
portu morskiego w Gdańsku w ramach pomocy de minimis (druk 186);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 

3A) w sprawie przeprowadzenia na terenie Miasta Gdańska konsultacji społecznych 
projektu „Budżet Obywatelski 2016 w Gdańsku” – druk 206 + autopoprawka ;  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Borawski – w im.  Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej 

 

4) w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Gdańska na 
rok 2015 (druk 179);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Kazimierz Koralewski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RMG 



5) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Port 
Północny IV rejon terminala kontenerowego w mieście Gdańsku (druk 188) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                       Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

6) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Klukowo rejon ulicy Radarowej w mieście Gdańsku (druk 173) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                       Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

7) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Suchanino rejon ulic Sobieskiego i Wagnera w mieście Gdańsku 
(druk 174) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                      Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

8) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Rudniki Błonia na zachód od ulicy Połęże w mieście Gdańsku (druk 
181); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                      Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

9) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Stogi Portowe w rejonie Twierdzy Wisłoujście i ulicy Charpantiera w 
mieście Gdańsku (druk 182) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                       Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

10) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Wrzeszcz Górny, rejon ulic: Matki Polki, Batorego i Jaśkowa Dolina 
w mieście Gdańsku (druk 189) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                      Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

11) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Jasień w rejonie przystanku PKM w mieście Gdańsku (druk 191) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                      Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 

12) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Jasień rejon potoku Siedlickiego w mieście Gdańsku (druk 192) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                      Marek Piskorski – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
 



13) w sprawie pomnika przyrody (druk 177) ; 
 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                      Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska 
 

14) w sprawie wykazu kąpielisk na polskich obszarach morskich przyległych do granic 
Gminy Miasta Gdańska w roku 2015 (druk 197);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Wiesław Bielawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                       Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska 
 

15) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu 
terytorialnego celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta (druk 172) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Paweł Adamowicz – Prezydent Miasta Gdańska 
Anna Czekanowicz–Drążewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury 

 

16) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału miasta Gdańska na stałe obwody 
głosowania (druk 175 + autopoprawka);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Danuta Janczarek- Sekretarz Miasta Gdańska 
Alicja Bielińska-Łoza - Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 

 

17) w sprawie utworzenia na terenie miasta Gdańska odrębnych obwodów głosowania  
w celu przeprowadzenia wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, 
zarządzonych na dzień 10 maja 2015 r. (druk 176);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Danuta Janczarek- Sekretarz Miasta Gdańska 
Alicja Bielińska-Łoza - Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 

 

18) w sprawie wyrażenia woli objęcia przez Gminę Miasta Gdańska udziałów  
w podwyższonym kapitale zakładowym Zakładu Utylizacyjnego Spółka  
z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku (druk 180) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 

 

19) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej w kwocie 2.000.000 zł  
w formie dotacji celowej dla Samorządu Województwa Pomorskiego na zadanie  
pn.: Podniesienie jakości i atrakcyjności infrastruktury Teatru Wybrzeże (druk 196);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Bojanowski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 

 

20) w sprawie określenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych 
zawierających powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa), przeznaczonych do 
spożycia poza miejscem sprzedaży jak i w miejscu sprzedaży dla miasta Gdańska 
(druk 178) ; 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

  Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 



21) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą 
środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 
roku (druk 199) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                      Janina Liedtke-Jarema – p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
 

22) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej  
w formie schronienia (druk 193);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

                      Janina Liedtke-Jarema – p.o. Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
 

23) w sprawie utworzenia Zespołu Kształcenia Podstawowego i Gimnazjalnego Nr 2,  
w skład którego wchodzą: Szkoła Podstawowa Nr 85 i Gimnazjum Nr 48 (druk 120 + 
autopoprawka);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 

24) w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych Nr 1  
im. Eugeniusza Kwiatkowskiego w Gdańsku z siedzibą przy ul.  Krasickiego 10 oraz 
nadania numeru (druk 198); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 

25) w sprawie utworzenia Technikum Nr 2 z siedzibą w Gdańsku przy Al. Gen. Józefa 
Hallera16/18 (druk 200); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 

26) w sprawie włączenia Technikum Nr 2 przy Al. Gen. Józefa Hallera 16/18 w Gdańsku 
do  zespołu o nazwie Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego Nr 1 przy  
Al. Gen. Józefa Hallera 16/18 w Gdańsku (druk 201);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 

27) zmieniająca uchwałę w sprawie włączenia Szkoły Policealnej dla Dorosłych Nr 1,  
I Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych, Technikum Uzupełniającego dla 
Dorosłych Nr 1, Centrum Kształcenia Ustawicznego Nauczycieli do zespołu o nazwie 
Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego Nr 1 przy Al. Gen. Józefa Hallera 
16/18 w Gdańsku (druk 202) ; 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 
 

 



28) zmieniająca uchwałę w sprawie zamiaru likwidacji I Uzupełniającego Liceum dla 
Dorosłych przy Al. Gen. Józefa Hallera 16/18 w Gdańsku (druk 203);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 

5. Interpelacje, zapytania radnych i odpowiedzi Pre zydenta Miasta.  
6. Wnioski, o świadczenia osobiste.                                             
7. Zakończenie obrad. 
 
 
 

PUNKT 2 
 

KOMUNIKATY 
 
 

 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Komunikaty stanowią załącznik nr 2  do niniejszego protokołu. 
 
Bardzo proszę, są komunikaty komisji. Pan przewodniczący Komisji 
Kultury, pan Marek Bumblis. 
 
Radny MAREK BUMBLIS 
Panie przewodniczący, szanowni państwo radni, 22 marca minęła 70. 
Rocznica śmierci grupy polskich patriotów, gdańszczan zamordowanych  
przez hitlerowców w okolicach obozu w Stutthofie. Wśród nich był ksiądz 
Bronisław Komorowski. Ksiądz Bronisław Komorowski był jedynym 
polskim radnym w radzie miejskiej przedwojennego Gdańska dlatego 
Komisja Kultury wychodzi z inicjatywą uhonorowania ks. Bronisława 
Komorowskiego w tym budynku. Zwracam się do państwa radnych  
w sprawie dotyczącej sposobu uhonorowania ks. Bronisława 
Komorowskiego czy to nadaniem imienia kolejnej sali, czy w inny sposób 
i chciałbym prosić o zgłaszanie ewentualnych pomysłów do naszej 
komisji. Dziękuje bardzo. 
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Chciałem zgłosić komunikat Komisji Strategii i Budżetu. Szanowni 
państwo, zakończyły się we wtorek warsztaty dotyczące programów 
operacyjnych i zgodnie z procedurą przechodzimy do dyskusji  
o programach operacyjnych podczas komisji Rady Miasta Gdańska 
przewodniczący komisji otrzymali wykaz, które komisje będą opiniowały  
i dyskutowały o których planach, ale oczywiście wszyscy państwo ssą na 



wszystkie posiedzenia komisji zaproszeni. 9 programów operacyjnych 
będą prowadzone przez cztery dni, to będzie 13, 15, 20 i 23 kwietnia. Za 
każdym razem spotkania rozpoczynają się o godzinie 16 i nietypowo 
będą komisje odbywały się w tej Sali, w Sali obrad rady miasta, 
ponieważ są programy operacyjne, które będą opiniowane nawet przez 5 
komisji, żebyśmy się wszyscy pomieścili. W tych opiniach i w tych 
dyskusjach będziemy się przede wszystkim pochylać nad uwagami, 
które mieszkańcy złożyli podczas warsztatów oraz tym, co eksperci 
wypracowali podczas pracy nad programami operacyjnymi. Dziękuję 
bardzo. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Dziękuje bardzo. Bardzo proszę komunikaty prezydenta. Zaczyna pan 
dyrektor Wydziału Skarbu Lechowicz. 
 
TOMASZ LECHOWICZ – Dyrektor Wydziału Skarbu 
Panie przewodniczący, wysoka rado, zgodnie z wymogiem ustawowym 
art. 37 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym  
w imieniu Prezydenta Miasta Gdańska przedstawiam państwu informacje 
dotyczącą tejże ustawy w zakresie roszczeń właścicieli, użytkowników 
wieczystych nieruchomości, do których plan zagospodarowania 
przestrzennego zmienił funkcję. Ponieważ pełna informacja jest 
przekazana do rady, więc podsumowując podam, że wpłynął jeden 
wniosek, który został rozpatrzony pozytywnie. Było 7 odpowiedzi 
odmownych z uwagi na brak zastosowania podstawy prawnej i jedna 
sprawa w toku. W 2014 r. wydano 27 decyzji w tym 2 decyzje wydano na 
wniosek przed sprzedażą nieruchomości, 15 decyzji o umorzeniu 
postępowania z uwagi na niespełnienie jednej z przesłanek naliczenia 
opłaty, 8 decyzji ostatecznych o naliczeniu jednorazowej opłaty i 2 
decyzje jednorazowe opłaty, które są w tej chwili nieprawomocne  
z uwagi na zaskarżenie do SKO. Pełne dane oczywiście są u mnie  
w razie zainteresowania zapraszam do wydziału. Również zgodnie  
z uchwałami Rady Miasta Gdańska z 2011 r. i 2013 r. dotyczące zasad 
gospodarowania nieruchomościami i obciążania ich powyżej trzech lat 
informuję szanowną radę, że na cele publiczne w 2014 r. zostało 
zakupione 9 nieruchomości, w wyniku zamiany przekazano również 9 
nieruchomości, przyjęto 3 darowizny, udzielono bonifikat przy sprzedaży 
4 podmiotom, z tym że nie będę wymieniał nieruchomości z uwagi na to, 
ze jest to województwo pomorskie z uwagi na budowę PKM i również 
obciążono 2 nieruchomości hipoteką na potrzeby ERGO Areny. W razie 
pytań, zapraszam. Dziękuję. 
 
 



Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Dziękuję. Bardzo proszę pana dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy 
Rolada Budnika.  
 
ROLAND BUDNIK – Dyrektor Powiatowego Urz ędu Pracy  
w Gdańsku 
Przedstawił informacje Powiatowego Urzędu Pracy w Gdańsku – 
podsumowanie 2014 roku, która stanowi załącznik nr 3  do niniejszego 
protokołu. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Dziękuję bardzo panu dyrektorowi. Pani Żaneta Geryk ma pytanie. 
Bardzo proszę. 
 
Radna ŻANETA GERYK 
Panie przewodniczący, szanowni państwo, początkowa część 
prezentacji mnie zainteresowała, chodzi mi o to, że ,miasto Gdańsk jest 
w czołówce miast jeżeli chodzi o zatrudnienie osób bezrobotnych. 
Chciałam się zapytać na jak długo te osoby bezrobotne znajdują 
zatrudnienie, czy to się wiąże z kosztami również w płaceniu ZUS, bądź 
jakiejś część podatków przez miasto, czy przez państwo, czy całość 
kosztów bierze na siebie pracodawca, czy to są płatne staże, czy to jest 
konkretna umowa o pracę. Co miasto Gdańsk robi, jeżeli chodzi o pomoc 
w zatrudnianiu kobietom, jeżeli odsetek kobiet nie mogących znaleźć 
zatrudnienia jest dość duży, czy są programy w mieście organizowane, 
szkolenia, wychodzenie do pracodawców. Jak ta sprawa wygląda  
i w jakim przedziale wiekowym jeżeli chodzi o kobiety jest najgorzej  
z zatrudnieniem. Dziękuję. 
  
ROLAND BUDNIK – Dyrektor Powiatowego Urz ędu Pracy  
w Gdańsku 
Jeżeli chodzi o formy pomocy, po których osoby bezrobotne zostają 
zatrudnione, chce powiedzieć państwu, że takie formy jak szkolenie, 
staże, wyposażenie stanowiska pracy, oprócz wsparcia finansowego  
z funduszu pracy za pośrednictwem urzędu pracy, pracodawca ma 
obowiązek po okresie na jaki była zawarta umowa z urzędem pracy, ma 
obowiązek zatrudnienia na okres dłuższy, w zależności od formy jest to 
albo co najmniej 3 miesiące albo  minimum 6 miesięcy, ma taki 
obowiązek, aby dalej zatrudniać na umowę o pracę z opłaceniem 
wszystkich składek ZUS. Nie ma tutaj możliwości innych. Jeżeli 
używamy pomocy Funduszu Pracy, tam musi być legalna praca i musi 
być ozusowana i opodatkowana. Jeżeli chodzi o formy pomocy dla 
kobiet, przede wszystkim o możliwościach pomocy kobietom decydują 



pracodawcy i ich zapotrzebowanie. Jest równouprawnienie i my nie 
możemy przyjmować ofert, które by kobiety dyskryminowały, kobiety 
mogą pracować na tych samych stanowiskach, na których pracują 
mężczyźni ale są specyficzne branże, które były dotąd zamknięte dla 
kobiet, a które staramy się otwierać. W ubiegłym roku ukończyliśmy 
szkolenie testerek oprogramowania właśnie dla kobiet. Wcześniej 
organizowaliśmy konkursy dla motorniczych czy też kierowców, widać, 
że kobiety również prowadzą tramwaje, prowadzą autobusy, to tez były 
osoby bezrobotne, które zostały zatrudnione. Po sukcesie z testerkami 
będzie kontynuować jeszcze kolejne edycje skierowane głównie dla 
kobiet, żeby mogły w to wejść. Ten program okazał się absolutnym hitem 
i sukcesem. Pracodawcy już w trakcie szkolenia nawiązują kontakt  
z osobami bezrobotnymi i na etapie jeszcze szkolenia proponują 
zatrudnienie. Ta efektywność wyniosła około 90%, także naprawdę mało 
jest takich programów, które przynoszą taka efektywność.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Poproszę panią Kucz-Chmielecką kierownik Referatu Polityki Kulturalnej 
o przedstawienie wyników Konkursu Literackiego Miasta Gdańska  
im. Bolesława Faca za 2014 rok. 
 
KATARZYNA KUCZ-CHMIELECKA – Biuro Prezydenta ds. Ku ltury 
Mam przyjemność przedstawić werdykt komisji Konkursu Literackiego 
Miasta Gdańska im. Bolesława Faca za 2014 rok. Na ten konkurs  
w edycji 2014 wpłynęło 101 prac. 16 marca zebrała się komisja 
konkursowa powołana Zarządzeniem Nr 59/15 Prezydenta Miasta 
Gdańska w składzie Tadeusz Dąbrowski, Aleksander Jurewicz,  
prof. Kazimierz Nowosielski, Piotr Czauderna, Barbara Piórkowska, 
Iwona Borawska i po uprzednim zapoznaniu się ze wszystkimi pracami  
i omówieniu, postanowili przyznać nagrodę Markowi Szalszy z Sopotu za 
powieść „Schyłek Szatrangu”. W opinii komisji wyłoniona praca 
konkursowa to świetnie skonstruowane i dopracowane pod względem 
językowym dzieło o dużej dawce dobrego humoru. Ponadto spośród 101 
zgłoszonych prac uwagę jury zwróciły takie teksty jak „Źródło” Marzeny 
Burczyckiej-Woźniak z Gdyni, „Sztuczki” Joanny Lech z Krakowa  
i „Danka ma kota” Ewy Jarockiej z Wrocławia. Wykaz wszystkich pozycji, 
które zostały zgłoszone do konkursu jest do wglądu. Prezydent 
zaakceptował przyznanie nagrody. Nagrodą, jak państwo wiecie, jest 
publikacja zwycięskiej pracy. Dziękuję.  
 
ALICJA BIELI ŃSKA-ŁOZA – Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 
Panie przewodniczący, wysoka rado, chciałabym przedstawić państwu 
sprawozdanie z wyborów do Rad Dzielnic. Prezydent miasta zarządził 



wybory do 30 Rad Dzielnic, w tym do 28 już funkcjonujących i na 
wniosek mieszkańców do dwóch nowych Rad Dzielnic, czyli Aniołki  
i Przymorze Małe. Wybory odbyły się 22 marca, odbyły się w 29 
dzielnicach. W dzielnicy VII Dwór wybory nie zostały przeprowadzone, 
ponieważ tuż przed wyborami trzech kandydatów złożyło rezygnację  
i pozostało tylu kandydatów, ile jest mandatów w dzielnicy, a zgodnie  
z przepisami w takiej sytuacji wyborów nie przeprowadza się. Kolejne 
wybory do dzielnicy VII Dwór mogą być przeprowadzone na wniosek 
pisemny co najmniej 10% uprawnionych do głosowania mieszkańców tej 
dzielnicy. Oprócz dzielnicy VII Dwór nie były przeprowadzone również 
wybory w czterech dzielnicach: Suchanino, Przymorze Wielkie, Zaspa 
Rozstaje i Matarnia, mieszkańcy nie złożyli wniosku o przeprowadzenie 
wyborów. W 29 dzielnicach wybrano łącznie 471 radnych spośród 629 
zgłoszonych kandydatów. Średnia frekwencja wyborcza wyniosła 
11,10%. Najwyższą frekwencję odnotowano w dzielnicy Strzyża,  
tj. 23,32% i Wzgórze Mickiewicza 20,39%, najniższą zaś w Śródmieściu 
6,33%. W nowo wybieranych dzielnicach frekwencja wyniosła 
odpowiednio w Aniołkach 18,3% i w Przymorzu Małym 15,9%. Dziękuję 
bardzo. 
 
 
 

PUNKT 3 
 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 
 
 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Klub Radnych Platform y 
Obywatelskiej 
Panie przewodniczący, wysoka rado, cieszę się, że wracamy do toku 
normalnej pracy, cieszę się z komunikatu pani dyrektor Bielińskiej-Łozy, 
jesteśmy na poważnym etapie dla działania społeczności lokalnej, jakim 
były wybory do Rad Dzielnic, pewnie każdy może wyciągnąć wnioski, co 
jeszcze można by było zrobić lepiej, ale mamy kolejne 4 lata, żeby Rady 
Dzielnic działały jak najlepiej. Myślę, że od nas radnych też to zależy jak 
będziemy współpracować z Radami Dzielnic. Druga rzecz, o której chcę 
powiedzieć, o której będziemy dyskutować w najbliższym punkcie,  
tj. Budżet Obywatelski, nowatorskie podejście, bo tutaj też pewnie też 
powie o tym szczegółowo przewodniczący Piotr Borawski. Jeden  
z postulatów, który był podnoszony w czasie kampanii wyborczej, pomysł 
także prezydenta Adamowicza, także nasz jako Platformy Obywatelskiej, 
by powołać zespół roboczy działający i składający się z różnych osób. 



Chciałam szczególnie podziękować za pracę zarówno Piotrowi 
Borawskiemu, Grzegorzowi Strzelczykowi, obecnej także na tej sali pani 
Ewie Lieder. Praca tego zespołu odbywała się ponad podziałami, także 
zasiadali w niej przedstawiciele Sojuszu Lewicy Demokratycznej. 
Rozwiązania zostały wypracowane, które zmieniają to, co było 
dotychczas, ulepszają i wierzę, że głosowanie, które będzie niedługo nad 
Budżetem Obywatelskim spotka się z dużym odzewem mieszkańców  
i dużą frekwencją i będziemy mogli tymi mniejszymi i większymi 
projektami zmieniać nasze miasto. Trzecia rzecz, o której chciałabym 
powiedzieć, to jest coś co być może umknęło nam w toku dyskusji 
publicznej, to postanowienie o umorzeniu śledztwa w sprawie szkoły na 
Kokoszkach. Była tutaj też egzotyczna koalicja, ponieważ z jednej strony 
było to zawiadomienie złożone przez posła Andrzeja Jaworskiego, posła 
Prawa i Sprawiedliwości, oraz ówczesną radną SLD panią Jolantę 
Banach, ale także Związek Nauczycielstwa Polskiego, czyli jeden ze 
związków zawodowych. Toczy się jeszcze postępowanie wprawdzie  
z wniosku sekcji oświatowej NSZZ Solidarność, natomiast prokuratura 
umorzyła postępowanie w zakresie aż 9 zarzutów, które były 
podnoszone przez osoby składające to postępowanie. W dużym skrócie 
rzecz ujmując okazuje się, że nowatorski pomysł miasta Gdańska 
mówiący o tym, że można wybudować szkołę i oddać ją do prowadzenia 
podmiotowi niepublicznemu, a zostaje ona szkołą publiczną bezpłatną  
z bogatą ofertą zajęć jest pomysłem zgodnym z prawem i z tego należy 
się cieszyć. Dziękuje bardzo za uwagę. 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Klub Radnych Prawa  
i Sprawiedliwo ści 
Panie przewodniczący, panie prezydencie, wysoka rado, chciałbym się 
przyłączyć do zdania mojej koleżanki i stwierdzić, że to jest dobry czas 
dla gdańskiej samorządności. Chciałem podziękować szczególnie 
mieszkańcom biorącym udział w tych wyborach, za to że udało się 
efektywnie wybrać 29 jednostek pomocniczych. Myślę, że ten przepływ 
informacji od mieszkańców do władzy wykonawczej w Gdańsku dzięki 
temu się znakomicie skróci. Chciałem też podkreślić i podziękować 
Piotrowi Borawskiemu za koordynowanie i sprawne kierowanie zespołem 
konsultacyjnym, bo tam się udało rzeczywiście wypracować w pełnym 
konsensusie z różnymi siłami i lokalnymi i politycznymi i samorządowymi 
na najniższym szczeblu dobre porozumienie i raport, który powstał  
w wyniku prac zespołu daje pewną gwarancję, że Budżet Obywatelski  
w Gdańsku będzie elementem trwałym, m.in. wpisano tam, że kwoty 
wpłacane na Budżet Obywatelski będą stanowiły określony procent 
dochodów własnych gminy, co jest gwarantem tego, że Budżet 
Obywatelski będzie mniej zależał od „widzi mi się” aktualnie 



sprawującego władzę w mieście, a będzie podkreślał trwały element  
z Budżetu Obywatelskiego i decydowania mieszkańców o wydawaniu 
środków w swoim najbliższym otoczeniu. W zasadzie raport został 
przyjęty bez żadnych oświadczeń kontrowersyjnych, jeden punkt co do 
sposobu głosowania, to Ewa Lieder zgłosiła swoje zdanie odrębne, ale 
poza tym wszystkie inne czynniki omówione w raporcie były przyjęte  
w pełnym konsensusie, także też chciałem podziękować, że miałem 
możliwość uczestniczenia w pracach tego zespołu, ale też wszystkim 
członkom tego zespołu i jeszcze raz mieszkańcom Gdańska, że 
zdecydowali się wziąć udział w tych wyborach i wybrać te jednostki 
pomocnicze, które jak powiedziałem będą trwałym elementem 
samorządu Gdańska na przyszłość. Dziękuję bardzo. 
 
 
 

PUNKT 3A 
 

Uchwała w sprawie zmiany składzie osobowym  
Komisji Edukacji – druk 207 

 
 
 
Radna ANNA WIRSKA – Przewodnicz ąca Komisji Samorz ądu i Ładu 
Publicznego 
Przedstawiła projekt uchwały druk 207 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Proszę bardzo pani przewodnicząca Komisji Edukacji 
Żaneta Geryk. 
 
Radna ŻANETA GERYK 
Panie przewodniczący, szanowni państwo, jako przewodnicząca Komisji 
Edukacji chciałabym podziękować pani radnej Beacie Wierzbie za pracę 
w Komisji Edukacji, za wkład, doświadczenie, wiedzę. Jest ona dla nas 
nieoceniona i trochę żałujemy, że podjęła taką decyzję, ale z decyzjami 
się nie dyskutuje. Jeszcze raz dziękujemy.  
 
Radny PIOTR GIERSZEWSKI 
Panie przewodniczący, wysoka rado, mam odmienne zdanie do pani 
przewodniczącej Komisji Edukacji, twierdze, że właśnie dyskutuje się  
z pewnymi decyzjami, chociaż moja argumentacja jest troszeczkę 
odmienna. Na wstępie z całym szacunkiem dla pani radnej Beaty 



Wierzby, ale ja jestem przeciwny jej odwołaniu ze składu komisji i proszę 
radnych o to, żeby przynajmniej moich kilka argumentów wysłuchało 
dlaczego. Jest to pewna niezręczność. Zawsze uważałem, że faktycznie 
mamy pewną fajną swobodność wyboru prac w komisjach, nie mówię, że 
jestem dość stały w uczuciach, bo od 17 lat jestem w dwóch komisjach,  
w Komisji Edukacji i w Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia, 
nie oczekuję tego od wszystkich innych radnych, ale uważam że taka 
stabilność bycia w komisji jest też wartością dodaną. Jest to też pewna 
niezręczność, gdyż apeluję do radnych o tak naprawdę i to  
w cudzysłowie proszę wziąć, o niebawienie się gdańską edukacją.  
A uzasadnienie? Ja już wspominałem, że to jest największy zakład pracy 
zatrudniający 12,5 tys. gdańszczan. Nie tak dawno radni Platformy 
Obywatelskiej głosowali za powołaniem Gdańskiej Rady Oświatowej,  
w której m.in. osłabili pozycję samych radnych. Przypomnę, że zdjęto 
przedstawiciela Komisji Edukacji z prawem głosowania stanowiącym,  
o ironio w poprzedniej kadencji właśnie pani Beata Wierzba pełniła tam 
funkcję radnej z siłą głosu stanowiącego. Wzmocniono, przepraszam  
z całym szacunkiem do pana prezydenta, ale ja o tym zawsze mówiłem  
i będę mówił do końca. Wzmocniono pozycję urzędników dając nam rolę 
tak naprawdę nie wiadomo jaką, mówię tu o radnych, niby jesteśmy 
członkami Gdańskiej Rady Oświatowej, ale bez prawa głosu. My się 
osłabiamy, mało tego, i to też z całym szacunkiem, Beato, do ciebie jako 
kolega, przypomniałaś nam, że m.in. jesteś ekspertem Ministerstwa 
Edukacji Narodowej, czyli praktycznie rzecz biorąc twoje odejście  
z komisji jest dalszym osłabieniem Komisji Edukacji. Czekają nas 
rewolucyjne zmiany w oświacie. Pan prezydent dziś z większości się 
chwilowo wycofał ale prawdopodobnie do nich wrócimy w kolejnym roku, 
a Komisja Edukacji będzie najmniejszą komisją w radzie miasta, co 
uważam za skandaliczne. Podtrzymuję słowo, wygumkowuje się 
edukacje z pozycji Urzędu Miejskiego w Gdańsku, już nie wspomnę  
o tym, że nie ma wydziału edukacji i zastąpiono to różnego rodzaju 
innymi zapisami, to jeszcze teraz robi się z Komisji Edukacji formalny 
twór i to najsłabszy. Nie dość, że nie mamy wydziału edukacji jako jedno 
z niewielu miast w Polsce to jeszcze cały czas osłabiamy Komisje 
Edukacji. Jest to niepoważne. Jeśli dla koleżanki Beaty jest mało 
komfortowe bycie dyrektorem szkoły w Gdańsku, sprawowanie funkcji 
radnej, to wniosek nasuwa się jednoznaczny, należy dokonać wyboru  
o czym już niejednokrotnie na posiedzeniu Komisji Edukacji 
informowałem. Na Komisji Edukacji jesteśmy przede wszystkim Radnymi 
Miasta Gdańska, a potem dyrektorami. Ja takiego wyboru dokonałem, 
opisywała to prasa, gdzie zrezygnowałem z najbardziej, przepraszam, 
komfortowej funkcji w województwie pomorskim jeśli chodzi o kuratora 
oświaty, kiedy Ministrowi Edukacji odmówiłem pełnienia tej funkcji mimo, 



że kolega w Lublinie pełnił funkcję i radnego i kuratora oświaty. 
Dokonałem wyboru. Wybór dokonany przez mieszkańców jest 
najważniejszym wyborem i dlatego apeluję do Beaty, żeby nie 
występowała z tej komisji i oczekuję, że ucieczka do innej komisji Beato, 
nie zlikwiduje twojego dyskomfortu pełnienia funkcji dyrektora placówki  
i funkcji radnej, będzie to się z czasem jeszcze bardziej pogłębiało, jeżeli 
nie dokonasz wyboru. Dziękuję.  
 
Radna BEATA WIERZBA 
Szanowni państwo, chciałam powiedzieć, że jestem dyrektorem szkoły 
prowadzonej przez zupełnie inny podmiot, przez Pomorską Izbę 
Rzemieślniczą Małych i Średnich Przedsiębiorstw. Wszystkie szkoły 
publiczne, niepubliczne prowadzone przez inny podmiot są zgodnie  
z ustawą finansowane z dotacji, ale dotacja jest przeznaczona celowa na 
określone wydatki, więc proszę mi nie mówić, że na to są orzeczenia. 
Stanęłam do konkursu, ten konkurs wygrałam i pełnię funkcję nie 
wpływając w żaden sposób na kwotę dotacji jaką szkoła otrzymuje. 
Wybór mieszkańców był taki, że ja w swoich materiałach promocyjnych 
podawałam, że pełnię funkcję dyrektora Pomorskich Szkół Rzemiosł 
prowadzonych przez Pomorską Izbę Rzemieślniczą Małych i Średnich 
Przedsiębiorstw. Jest to informacja publiczna podawana podczas 
wyborów. Dziękuję bardzo. 
 
Radny PIOTR GIERSZEWSKI 
To jest wszystko jasne i klarowne, tylko mi chodziło o co innego Beato, 
przede wszystkim masz bezpośredni wpływ na politykę oświatową 
miasta i to jest ten dyskomfort bardziej może natury etyczno-moralnej. 
Uważam, że to sprawia poważny dyskomfort w podejmowaniu decyzji 
dotyczącej polityki oświatowej. Dziś będzie tego znamienity przykład, bo 
mamy uchwały, które właśnie twój dyskomfort wprowadzają. Patrzę na 
pana prezydenta, którego rola też jest szczególna w tej kwestii, bo on 
chce mieć ciebie, przepraszam, jako partnera, Radnej Miasta Gdańska, 
a nie dyrektora szkoły, która de facto korzysta z ogromnych przywilejów 
finansowych miasta Gdańska. Dziękuję.   
 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK – Wiceprzewodnicz ąca Rady 
Miasta Gda ńska 
Uzupełniając dyskusję chciałam powiedzieć, że szkoła, której dyrektorem 
jest pani Beata Wierzba jest szkołą publiczną i każdy ma prawo za 
darmo do niej chodzić. 
 
 
 



Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Proszę państwa 
przystępujemy do głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za 
przyjęciem projektu druk 207? 

Za    -      16 
      przeciw    -      10 
      wstrzymało si ę   -        5 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

Uchwał ę Nr VIII/156/15 
 

w sprawie zmiany składzie osobowym Komisji Edukacji  
 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

PUNKT 4 
 

UCHWAŁY 
 
 
 

1) o zmianie uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta Gdańska 
na 2015 rok (druk 194 + 
autopoprawka) 

 
 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 194 wraz z autopoprawką zgodnie  
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. K. Strategii i Budżetu opinia pozytywna, K. Polityki 
Gosp. i Morskiej – pozytywna, K. Zagospodarowania Przestrzennego – 



pozytywna, K. Samorz. i Ładu Publicznego – nie opiniowała, K. Edukacji 
– pozytywna, K. Spraw Społ. i Ochr. Zdrowia – pozytywna, K. Kultury – 
pozytywna, K. Sportu – pozytywna, K. Zrównoważonego Rozwoju – 
pozytywna, K. Turystyki i Promocji – pozytywna. 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
W wymiarze finansowym rada miasta ma podjąć decyzję, ale 
uzasadnienia wymaga dlaczego miasto ma wyłożyć prawie 3 mln zł na 
wykup mieszkań przy ul. Lastadia. To były chyba mieszkania wykupione 
z bonifikatą kiedyś, dziś to jest jakaś poważna decyzja, bo za tym pójdą 
kolejne i w uzasadnieniu potem prezydent będzie mówił, że ponieważ już 
wydaliśmy na to takie pieniądze w związku z czym trzeba pewnie wydać 
następne. Drugie pytanie o zakres remontów, ponieważ tam są 
zwiększone wydatki w zarządzie nieruchomości komunalnych, które 
przekazuje się zarządowi w związku z tym zarząd na pewno to w jakiś 
sposób uzasadnił. Czytałem, że tam ma być przyłącze wodociągowe, ale 
kwota jest zbyt poważna, żeby chodziło tylko o to przyłącze. Trzecie 
pytanie, pani skarbnik, co to jest za mechanizm, że nadwyżka środków 
obrotowych zarządu nieruchomości przekazywana jest do budżetu. Skąd 
się wziął ten mechanizm, że nadwyżkę przekazujemy do budżetu, a nie 
na przykład zarząd nieruchomości nie może tego wykorzystać na 
remonty. Dziękuję. 
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Proszę państwa, zgodnie z zasadami działalności zakładów 
budżetowych na początku roku jest ustalany stan środków obrotowych 
zakładu budżetowego i na koniec roku. Jeżeli na koniec roku stan 
środków obrotowych jest wyższy, przepis stanowi, że środki te muszą 
być wpłacone do budżetu miasta do 31, zdaje się, stycznia. Jest to 
sprawa techniczna. Zakład budżetowy, gdyby nam tych środków nie 
przekazał musiałby zapłacić od tego odsetki, a myślę, że przedstawiłam 
kwestie remontową dotyczącą przeznaczenia tych środków, a sprawa 
jest techniczna, przepływu tych środków, również mogły one zwiększyć 
wpływy miasta i zostać przeznaczone na całkowicie inne cele. 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI - Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Wysoka rado, projekt Lastadii pan radny, część z nas, również i ja 
pamiętamy dosyć dokładnie, bo to był jeden z elementów dbania o dobro 
i bezpieczeństwo dzieci i młodzieży, która uczyła się w tej szkole. 
Budynek jest w stanie bardzo złym, naprawiany poprzez umacnianie 
stropów spowodował większe krzywdy niż poprawę jakości. Ekspertyzy 
były wykonywane kilkukrotnie. Jak dobrze państwo pamiętacie, kiedy 
przenieśliśmy szkołę chemiczno-spożywczą na Orunię, robiliśmy to  



z powodu bezpieczeństwa i ryzyka związanego z prowadzeniem 
działalności edukacyjnej wtedy już ekspertyzy mówiły, że budynek jest  
w stanie bardzo złym. Nieruchomości mieszkaniowe, które chcemy 
zaproponować państwu, aby można było wykupić, tj. budynek 
„doklejony” do historycznego obiektu, zaprojektowanego, jeszcze raz 
przypomnę, przez pruskiego architekta Karola Schinkla. 4 takie obiekty 
mamy w Europie i historycznie musimy zadbać o ten obiekt. 
Próbowaliśmy go sprzedać i w ten sposób zadbać, aby nowy właściciel, 
który będzie operował na tej nieruchomości wraz z przyległymi, 
ponieważ jest dosyć sporo, np. Targ Maślany był również oferowany, nikt 
niestety nie był zaoferowany. Wiemy dokładnie dlaczego, dlatego, że 
modernizację i poprawę jakości, urządzenie przestrzeni użyteczności 
biurowej to około 40 mln zł i to była przyczyna dlaczego nikt nie stanął do 
przetargu. Dziś stanęliśmy przed dylematem, albo poczekać, aż się 
zawali lub rozpocząć proces rewitalizacyjny zakładając pozyskanie 
części środków zewnętrznych, bo będziemy starali się albo  
z mechanizmu norweskiego albo z obszaru interwencji europejskich 
środków w ramach RPO również uwzględnić ten obiekt jako 
przeznaczony do rewitalizacji i objęcia go wsparciem europejskim, 
wsparciem zewnętrznym. Może również Horyzont 2020 to będą te 
pieniądze, które nie są nam dedykowane, a możemy je pozyskać. Mamy 
tutaj kilka ciekawych podmiotów, które sprawnie radzą sobie  
w sieciowaniu europejskim. Ten budynek, o którym mówimy, czyli te 8 
mieszkań będą wykupione w celu wyburzenia, taki będzie ich los 
ostateczny, ale nie dziś, dlatego, że ekspertyza również wskazuję, że 
budynek szkoły opiera się na dwóch ścianach, jednej sianie bursy, 
drugiej ścianie budynku. Robiliśmy swego czasu również przymiarki do 
modernizacji z utrzymaniem tego obiektu, niestety był to obiekt prywatny 
więc złożyliśmy wstępne zapytanie czy właściciele będą zainteresowani 
poniesieniem nakładu rzędu ponad miliona zł na jego naprawę. Jasno 
stwierdzili, że nie stać ich na to, żeby takie wydatki ponieść, stąd nasza 
koncepcja doprowadzenia całego kwartału do układu, a szczególnie 
szkoły Lastadii i bursy do układu pierwotnego, kiedy był on po raz 
pierwszy wznoszony. To jest uzasadnienie tego wydatku, dlatego 
musimy wykupić ten budynek. Prawdopodobnie po jego obrysie będzie 
trasowany zjazd z Podwala, tak przewidują pierwsze koncepcje. Dzisiaj 
docelowo zakładamy, że inwestorem na tym obiekcie będzie spółka 
Melioracje Gdańskie. Spółka, która sprzedała na Dolnym Mieście swoją 
nieruchomość dla firmy, w ramach postępowania publicznego, dla firmy 
LPP, która rozbudowuje swoją siedzibę i jesteśmy z tego powodu bardzo 
zadowoleni, bo rewitalizuje z własnego kapitału i własnych funduszy 
część Dolnego Miasta, a LPP z uwolnionych pieniędzy prawdopodobnie 
zainwestuje tą część jako wkład własny. Resztę oczywiście przy 



wsparciu miasta i gminy będziemy musieli zainwestować razem  
w budynek Lastadii, żeby zabezpieczyć, to jest nasz obowiązek, 
obowiązek ustawowy zabezpieczyć historyczny budynek w Gdańsku. 
Dziękuję bardzo. 
 
PIOTR GRZELAK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
W kwestii technicznej pani skarbnik wyjaśniała kwestie dotacji 
przedmiotowej dla Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych. 
Kwota 715 tys. zł przeznaczona jest na remont lokali komunalnych w tym 
zlokalizowanego przy ul. Łowickiej, tam jest rzeczywiście przyłącze 
wodociągowe i to nie jest cała kwota na to przyłącze wodociągowe, to 
jest 50 tys. zł, pozostała kwota jest przeznaczona na remont lokali 
czasowo wyłączonych z użytkowania, czyli to jest efekt porządkowania 
zasobu nieruchomości, tj. poddaliśmy analizie zasób nieruchomości, 
który w jakiejś części chcemy remontować i przywracać do użyteczności, 
do zasobu, a w części sprzedawać, ponieważ ten zasób nie nadaje się 
dalszego remontu i w ramach tej kwoty przystępujemy do remontu 150 
mieszkań, które chcemy znowu przywrócić do tego zasobu. Jest to 
proces wskazany i rekomenduję pozytywną opinią. Warto też zwrócić 
uwagę na drugi element kwoty, tj. 300 tys. zł, jest to też element, który 
pan prezydent Paweł Adamowicz bardzo głośno podnosił zarówno 
podczas kampanii wyborczej, jak i obecnie, czyli porządkowanie 
przestrzeni w bezpośredniej okolicy zabudowy mieszkaniowej. Jak 
państwo wiecie, mamy specjalną grupę, która wyszła w miasto, czyści 
okolice bezpośrednio zabudowy mieszkaniowej, ale też chcemy 
wzmacniać proces zagospodarowania podwórzy i stąd kwota 300 tys. zł 
na program „Wspólne podwórko”.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Jeśli chodzi o remonty mieszkań, czy w tej kwocie jest konkretna liczba 
mieszkań, panie prezydencie? 8? Dobrze. Jeśli chodzi o Lastadię, to nie 
brano pod uwagę wynajmu ze względu na to, że tam będą środki 
zewnętrzne pozyskane, tak? Czyli to ma być przeznaczone dla własnej 
jednostki? 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI - Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Prosiłbym o doprecyzowanie wynajmu czego? Zakładamy, że Melioracje 
po modernizacji będą również wynajmowały wolne przestrzenie, bo one 
potrzebują około 1/3 tego budynku, natomiast pozostała część zasili 
działalność ochrony przeciwpowodziowej miasta Gdańska. Pamiętajmy, 
że Melioracje dbają o tę ochronę, nie bezpośrednio sam budżet miasta.   
 
 



Radna BEATA DUNAJEWSKA 
Panie prezydencie, czy jest już harmonogram remontów tych lokali 
użytkowych? Jednocześnie chciałam bardzo podziękować za 
przekazanie kwoty 300 tys. zł. Cieszę się, że rewolucja podwórkowa 
dotrze do Nowego Portu i Brzeźna o co od dłuższego czasu rzeczywiście 
i mieszkańcy i radni tych dzielnic postulowali. Najważniejsze pytanie, czy 
jest harmonogram i gdzie konkretnie te lokale będą remontowane? 
 
PIOTR GRZELAK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Z lokali, które zostały wskazane do remontu z puli 600 mieszkań, które  
z różnych przyczyn były czasowo wyłączone z użytkowania, uznaliśmy, 
że 150 mieszkań rzeczywiście w tej chwili, w tym pierwszym etapie, 
chcielibyśmy podjąć trud remontu i przywrócić je do zasobu. One są 
zlokalizowane w różnych częściach, na Biskupiej Górce czy na Stogach, 
w tej chwili nie jestem pani radnej podać konkretnych miejsc, ale taką 
listę oczywiście jeśli pani radna tego oczekuje, przygotujemy.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów 
radnych jest za przyjęciem projektu druk 194 z autopoprawką? 
 

Za    -      20 
      przeciw    -      10 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 
Uchwał ę Nr VIII/157/15 

 

o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia bud żetu Miasta 
Gdańska na 2015 rok 

 

  z dnia 26 marca 2015 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

 

 
 
   



2) zmieniająca uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2015-2040 (druk 195 + 
autopoprawki)  

 
 
 

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 195 wraz z autopoprawkami zgodnie  
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. K. Strategii i Budżetu – pozytywna, K. Polityki Gosp. i 
Morskiej – pozytywna, K. Zagospodarowania Przestrzennego – 
pozytywna, K. Samorz. i Ładu Publicznego – nie opiniowała, K. Edukacji 
– pozytywna, K. Spraw Społ. i Ochr. Zdrowia – pozytywna, K. Kultury – 
nie opiniowała, K. Sportu – pozytywna, K. Zrównoważonego Rozwoju – 
pozytywna, K. Turystyki i Promocji nie opiniowała. Głosów w dyskusji nie 
ma. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 195  
z autopoprawkami? 
 

Za    -      21 
      przeciw    -      10 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

 
Uchwał ę Nr VIII/158/15 

 

zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie przyj ęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gda ńska  

na lata 2015-2040 
 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 



3) w sprawie zwolnienia od podatku od 
nieruchomości nowych inwestycji na 
terenie portu morskiego w Gdańsku  
w ramach pomocy de minimis  
(druk 186)  

 
 
 

TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Przedstawiła projekt uchwały druk 186 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Dziękuje bardzo. Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej opinia 
pozytywna, Komisja Strategii i Budżetu opinia pozytywna. Głos  
w dyskusji radny Grzegorz Strzelczyk. 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK 
Pani skarbnik, czy do tych warunków nie można by było wpisać, żeby ten 
inwestor, który inwestuje 10 mln zł wymagane przez tą uchwałę był 
płatnikiem CIT w mieście Gdańsku?  
 
TERESA BLACHARSKA – Skarbnik Miasta Gda ńska 
Zaskoczył mnie pan tym pytaniem, nie mogę powiedzieć autorytatywnie 
ale moim zdaniem nie może być takiego obwarowania, ponieważ 
ograniczyłoby to potencjalnych inwestorów. Gdyby siedziba nie była  
w Gdańsku, to CIT inaczej by się rozkładał.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów 
radnych jest za przyjęciem projektu druk 186? 
 

Za    -      20 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -      10 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 
 
 
 
 

 



Uchwał ę Nr VIII/159/15 
 

w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomo ści 
nowych inwestycji na terenie portu morskiego w Gda ńsku  

w ramach pomocy de minimis 
 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 
                      
 

3A) w sprawie przeprowadzenia na 
terenie Miasta Gdańska konsultacji 
społecznych projektu „Budżet 
Obywatelski 2016 w Gdańsku” (druk 
206 + autopoprawka ) 

 
 
 
Radny PIOTR BORAWSKI – Wiceprzewodnicz ący Klubu Radnych 
Platformy Obywatelskiej 
Przedstawił projekt uchwały druk 206 wraz z autopoprawką zgodnie  
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Strategii i Budżetu opinia pozytywna, Komisja 
Samorządu i Ładu Publicznego opinia pozytywna, Prezydent Miasta 
Gdańska nie wniósł uwag. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów 
radnych jest za przyjęciem projektu druk 206 z autopoprawką? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 
 
 
 



Uchwał ę Nr VIII/160/15 
 

w sprawie przeprowadzenia na terenie Miasta Gda ńska 
konsultacji społecznych projektu  

„Bud żet Obywatelski 2016 w Gda ńsku” 
 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 

 
       

4) w sprawie zatwierdzenia planu kontroli 
Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Gdańska na rok 2015 (druk 179)  

 
 
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI – Przewodnicz ący Komisji 
Rewizyjnej RMG 
Przedstawił projekt uchwały druk 179 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Prezydent Miasta Gdańska nie wnosi uwag. Głosów  
w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu 
druk 179? 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 
Uchwał ę Nr VIII/161/15 

 

w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewi zyjnej 
Rady Miasta Gda ńska na rok 2015 

 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  



5) w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania 
przestrzennego Port Północny IV rejon 
terminala kontenerowego w mieście 
Gdańsku (druk 188)  

 
 

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 188 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za 
przyjęciem projektu druk 188? 
 

Za    -      27 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

 
Uchwał ę Nr VIII/162/15 

 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Port Północny IV re jon 

terminala kontenerowego w mie ście Gdańsku 
 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 

 
 
 
 
 
 
 



6) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Klukowo rejon ulicy 
Radarowej w mieście Gdańsku  
(druk 173)  

 
 

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 173 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za 
przyjęciem projektu druk 173? 
 

Za    -      28 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

 
Uchwał ę Nr VIII/163/15 

 

o przyst ąpieniu do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Klukowo  

rejon ulicy Radarowej w mie ście Gdańsku 
 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



7) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Suchanino rejon ulic 
Sobieskiego i Wagnera w mieście 
Gdańsku (druk 174)  

 
 

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 174 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za 
przyjęciem projektu druk 174? 
 

Za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

 
Uchwał ę Nr VIII/164/15 

 

o przyst ąpieniu do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Suchanino  

rejon ulic Sobieskiego i Wagnera w mie ście Gdańsku 
 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



8) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Rudniki Błonia na 
zachód od ulicy Połęże w mieście 
Gdańsku (druk 181)  

 

 
 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 181 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głos w dyskusji pani radna Dunajewska. 
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA 
Panie dyrektorze, chciałam zapytać przy okazji, ponieważ jesteśmy przy 
Rudnikach, kiedy pan przewiduje uchwalenie planu dotyczącego giełdy 
kwiatowej na Rudnikach? 
 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Wyłożenie planu rozpocznie się 1 kwietnia i będzie trwało do 30 kwietnia, 
a uwagi można składać 14 dni po zakończeniu, czyli do 14 maja 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za 
przyjęciem projektu druk 181? 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 
Uchwał ę Nr VIII/165/15 

 

o przyst ąpieniu do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Rudniki Błonia  

na zachód od ulicy Poł ęże w mie ście Gdańsku 
 

z dnia 26 marca 2015 r.  

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  



9) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  Stogi Portowe  
w rejonie Twierdzy Wisłoujście i ulicy 
Charpantiera w mieście Gdańsku 
(druk 182)  

 
 
 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 182 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za 
przyjęciem projektu druk 182? 
 

Za    -      27 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

 
Uchwał ę Nr VIII/166/15 

 

o przyst ąpieniu do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego  Stogi Portowe  
w rejonie Twierdzy Wisłouj ście i ulicy Charpantiera  

w mie ście Gdańsku 
 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 
 

 



10) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Wrzeszcz Górny, rejon 
ulic: Matki Polki, Batorego i Jaśkowa 
Dolina w mieście Gdańsku (druk 189)  

 
 

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 189 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za 
przyjęciem projektu druk 189? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

 
Uchwał ę Nr VIII/167/15 

 

o przyst ąpieniu do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Wrzeszcz Górny,  

rejon ulic: Matki Polki, Batorego i Ja śkowa Dolina  
w mie ście Gdańsku 

 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 
 
 
 

 



11) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Jasień w rejonie 
przystanku PKM w mieście Gdańsku 
(druk 191)  

 
 

 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 191 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głos w dyskusji pan radny Borawski. 
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Panie dyrektorze, mam pytanie, co prawda to dopiero jest przystąpienie, 
natomiast czy granice tego planu obejmują także ciąg pieszych, który 
będzie przewidziany od ul. Myśliwskiej do nowej stacji PKM, tzn. tak jak 
mniej więcej przebiega granica planu. Wiem, że rozmowy pomiędzy 
właścicielem tego terenu a miastem trwają, żeby ciąg pieszy został  
w jakiś sposób zrobiony, nie wiadomo jeszcze w jakiej formie, czy to ma 
być droga pieszo-rowerowa czy w innej formie. Czy granice planu będą 
to obejmować? 
 
MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Panie radny, ten plan obejmuje po wschodniej stronie, na obrazku może 
nie jest za bardzo czytelne, do brzegu jeziora i jeszcze pas terenu,  
w którym może być realizowany, czy zaplanowany ten ciąg pieszy. Jest 
to grunt prywatny, więc rzeczywiście to będzie wymagało zastanowienia  
i analizy, żeby nie wzbudzać większych skutków ekonomicznych, ale tak 
deweloper też chce, więc myślę, że to rozwiązanie da się zgodnie 
poprowadzić. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za 
przyjęciem projektu druk 191? 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    



Uchwał ę Nr VIII/168/15 
 

o przyst ąpieniu do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Jasie ń w rejonie 

przystanku PKM w mie ście Gdańsku 
 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

12) o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Jasień rejon potoku 
Siedlickiego w mieście Gdańsku  
(druk 192)  

 
 
 

MAREK PISKORSKI – Dyrektor Biura Rozwoju Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 192 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zagospodarowania Przestrzennego opinia 
pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za 
przyjęciem projektu druk 192? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



Uchwał ę Nr VIII/169/15 
 

o przyst ąpieniu do sporz ądzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Jasie ń  

rejon potoku Siedlickiego w mie ście Gdańsku 
 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
 
 

 
13) w sprawie pomnika przyrody  

(druk 177)  
 
 
 
MACIEJ LOREK – Dyrektor Wydziału Środowiska 
Przedstawił projekt uchwały druk 177 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Zrównoważonego Rozwoju opinia pozytywna 
Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem 
projektu druk 177? 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 
Uchwał ę Nr VIII/170/15 

 

w sprawie pomnika przyrody 
 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
 



14) w sprawie wykazu kąpielisk na 
polskich obszarach morskich 
przyległych do granic Gminy Miasta 
Gdańska w roku 2015 (druk 197)  

 
 

 
MACIEJ LOREK – Dyrektor Wydziału Środowiska 
Przedstawił projekt uchwały druk 197 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. K. Turystyki i Promocji opinia pozytywna, K. Sportu 
opinia pozytywna. Głos w dyskusji radny Adam Nieroda. 
 
Radny ADAM NIERODA 
Dziękuję bardzo panie przewodniczący. Panie dyrektorze, czy na 
którymś z tych kąpielisk podobnie jak w zeszłym roku jest przewidziane 
wydzielenie strefy dla psów ich właścicieli? Rok temu zdaje się było to  
w Brzeźnie, ale mówiono że można by w kolejnych miejscach. Dziękuję. 
 
MACIEJ LOREK – Dyrektor Wydziału Środowiska 
Wiem o tym, że ma być więcej dopuszczonych plaż dla psów, natomiast 
ta uchwała nie reguluje tej kwestii. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za 
przyjęciem projektu druk 197? 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

Uchwał ę Nr VIII/171/15 
 

w sprawie wykazu k ąpielisk na polskich obszarach 
morskich przyległych do granic Gminy Miasta Gda ńska  

w roku 2015 
 

z dnia 26 marca 2015 r.  

Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
 



15) w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie pomocy finansowej 
jednostce samorządu terytorialnego 
celem prowadzenia wspólnej polityki 
kulturalnej Miasta (druk 172)  

 
 
 
KATARZYNA KUCZ-CHMIELECKA – Kierownik Referatu Poli tyki 
Kulturalnej 
Przedstawiła projekt uchwały druk 172 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. K. Kultury opinia pozytywna, K. Strategii i Budżetu - 
pozytywna Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych 
jest za przyjęciem projektu druk 172? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 
Uchwał ę Nr VIII/172/15 

 

w sprawie wyra żenia zgody na udzielenie pomocy 
finansowej jednostce samorz ądu terytorialnego celem 

prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta 
 
 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



16) zmieniająca uchwałę w sprawie 
podziału miasta Gdańska na stałe 
obwody głosowania (druk 175 + 
autopoprawka)  

 
 

 
ALICJA BIELI ŃSKA-ŁOZA - Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 
Przedstawiła projekt uchwały druk 175 wraz z autopoprawką zgodnie  
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Samorządu i Ładu Publicznego opinia 
pozytywna. Głos w dyskusji radny Adam Nieroda. 
 
Radny ADAM NIERODA 
Dziękuję bardzo panie przewodniczący. Pani dyrektor, jaki procent 
obwodów będzie przystosowany dla potrzeb osób niepełnosprawnych? 
 
ALICJA BIELI ŃSKA-ŁOZA - Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 
Dla potrzeb osób niepełnosprawnych przygotowanych jest 56 obwodów, 
tj. 27% wszystkich obwodów stałych głosowania w Gdańsku. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za 
przyjęciem projektu druk 175 z autopoprawką? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 
Uchwał ę Nr VIII/173/15 

 

zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie podziału miasta Gda ńska 
na stałe obwody głosowania 

 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  



17) w sprawie utworzenia na terenie 
miasta Gdańska odrębnych obwodów 
głosowania w celu przeprowadzenia 
wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej 
Polskiej, zarządzonych na dzień 10 
maja 2015 r. (druk 176)  

 
 

 
ALICJA BIELI ŃSKA-ŁOZA - Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 
Przedstawiła projekt uchwały druk 176 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. K. Samorządu i Ładu Publicznego opinia pozytywna 
Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem 
projektu druk 176? 
 

Za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 
Uchwał ę Nr VIII/174/15 

 

w sprawie utworzenia na terenie miasta Gda ńska 
odr ębnych obwodów głosowania w celu przeprowadzenia 

wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, 
zarządzonych na dzie ń 10 maja 2015 r. 

 
 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 
 
 

 



18) w sprawie wyrażenia woli objęcia 
przez Gminę Miasta Gdańska udziałów 
w podwyższonym kapitale zakładowym 
Zakładu Utylizacyjnego Spółka  
z ograniczoną odpowiedzialnością  
z siedzibą w Gdańsku (druk 180)  

 
 
 

ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 180 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Polityki Gosp. i Morskiej opinia pozytywna,  
K. Strategii i Budżetu – pozytywna. Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań 
i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 180? 
 

Za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 

 
Uchwał ę Nr VIII/175/15 

 

w sprawie wyra żenia woli obj ęcia przez Gmin ę Miasta 
Gdańska udziałów w podwy ższonym kapitale zakładowym 

Zakładu Utylizacyjnego Spółka z ograniczon ą 
odpowiedzialno ścią z siedzib ą w Gdańsku 

 
 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
 
 
 
 
 
 
 

 



19) w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie pomocy finansowej  
w kwocie 2.000.000 zł w formie dotacji 
celowej dla Samorządu Województwa 
Pomorskiego na zadanie pn.: 
Podniesienie jakości i atrakcyjności 
infrastruktury Teatru Wybrzeże  
(druk 196)  

 
 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 196 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Kultury opinia pozytywna, Komisja Strategii  
i Budżetu opinia pozytywna.  
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK 
Panie prezydencie, co do uzasadnienia nie polemizuję, natomiast jest to 
instytucja tzw. marszałkowska czyli marszałek jest właścicielem tego 
wszystkiego i z uzasadnienia tej uchwały doczytałem się, że my dajemy 
większą dotację niż nakłady marszałka w tym roku, bo 1,6 mln zł 
przeznaczył do tej pory na ten cel, a ile przewiduje dołożenie? 
 
ANDRZEJ BOJANOWSKI – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przy projektach, w których braliśmy udział łącznie z marszałkiem,  
np. piwnice romańskie, było to około 60 do 40. Staraliśmy się być do 
połowy nakładów i wydatków związanych. Tu byliśmy poniżej. Myślę, że 
może okazać się, jest tu wyjście na zewnątrz, nie jest to sam budynek 
tylko otoczenie, może być sytuacja lekko odwrotna, natomiast nie ma 
ostatecznego kosztorysu stąd trudno powiedzieć, jak będzie się budżet 
kształtował ale podejrzewam, że nie jest to ostatni raz kiedy mówimy  
o tym projekcie. Jest to kosztochłonny obiekt. Pamiętamy, że już 
braliśmy udział przy wsparciu, przy czyszczeniu elewacji, było to bodajże 
700 tys. zł ale w każdym bądź razie będziemy się starali tutaj pilnować, 
żeby było około 50%. Zdecydowani4e trzeba p[oprawić jakość otoczenia 
tego budynku. 
 
 
 
 
 



Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za 
przyjęciem projektu druk 196? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 
Uchwał ę Nr VIII/176/15 

 

w sprawie wyra żenia zgody na udzielenie pomocy 
finansowej w kwocie 2.000.000 zł w formie dotacji c elowej 

dla Samorz ądu Województwa Pomorskiego na zadanie  
pn.: Podniesienie jako ści i atrakcyjno ści infrastruktury  

Teatru Wybrze że 
 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
  

 
 

20) w sprawie określenia liczby 
punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych zawierających powyżej 
4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa), 
przeznaczonych do spożycia poza 
miejscem sprzedaży jak i w miejscu 
sprzedaży dla miasta Gdańska  
(druk 178)  

 
 

 

PIOTR GRZELAK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 178 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Dziękuję bardzo. Komisja Samorządu i Ładu Publicznego opinia 



pozytywna, Komisja Polityki Gospodarki i Morskiej opinia pozytywna. 
Głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem 
projektu druk 178? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 
Uchwał ę Nr VIII/177/15 

 

w sprawie okre ślenia liczby punktów sprzeda ży napojów 
alkoholowych zawieraj ących powy żej 4,5% alkoholu  

(z wyj ątkiem piwa), przeznaczonych do spo życia poza 
miejscem sprzeda ży jak i w miejscu sprzeda ży  

dla miasta Gda ńska 
 
 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
 
 
 

21) zmieniająca uchwałę w sprawie 
określenia zadań, na które 
przeznaczone będą środki  
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2015 roku  
(druk 199)  

 
 
 

 

JANINA LIEDTKE-JAREMA – p.o. Dyrektor Miejskiego O środka 
Pomocy Rodzinie  
Przedstawiła projekt uchwały druk 199 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
 
 



Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna, Komisja Strategii i Budżetu opinia pozytywna. Głos  
w dyskusji przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Ochrony 
Zdrowia Beata Dunajewska. 
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA 
Pani dyrektor, bardzo dziękuję za ogromne zwiększenie kwoty na 
turnusy rehabilitacyjne. 4 lata w poprzedniej kadencji miałam 
przyjemność być przewodniczącą Komisji Spraw Społecznych i Ochrony 
Zdrowia, wspólnie z radnymi walczyliśmy o to zwiększenie, nawet 
kolejna kadencja. Wystosowaliśmy do pana prezydenta wniosek, widzę 
że o się realizuje. Takiej kwoty się nie spodziewaliśmy, to naprawdę 
załatwi problemy wielu osób niepełnosprawnych, które do tej pory 
rzeczywiście nie miały szans wyjeżdżać na turnusy rehabilitacyjne. My 
jako radni podejmowaliśmy liczne interwencje, czasami się udawało 
załatwiać pozytywnie. Mam nadzieję, że skarg osób niepełnosprawnych 
nie będzie wiele i nie będą one do nas spływać i pieniądze rzeczywiście 
starczą, żeby wszystkie osoby, które potrzebują wyjazdu, wyjechały. 
Dziękuję bardzo.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych 
jest za przyjęciem projektu druk 199? 
 

Za    -      29 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 
Uchwał ę Nr VIII/178/15 

 

zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie okre ślenia zada ń, na które 
przeznaczone b ędą środki z Pa ństwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 roku 

 
z dnia 26 marca 2015 r.  

 
Uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  



22) w sprawie określenia zasad zwrotu 
wydatków za świadczenia z pomocy 
społecznej w formie schronienia  
(druk 193)  

 
 
 
JANINA LIEDTKE-JAREMA – p.o. Dyrektor Miejskiego O środka 
Pomocy Rodzinie  
Przedstawiła projekt uchwały druk 193 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Spraw Społecznych I Ochrony Zdrowia opinia 
pozytywna.  
 
Radna BEATA DUNAJEWSKA 
Pani dyrektor, czy Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie ma świadomość 
tego jaka liczba osób bezdomnych w tej chwili funkcjonuje w Gdańsku? 
Drugie pytanie na temat tzw. szarej strefy, czy państwo macie możliwość 
rejestrowania czy ci ludzie pracują i jakie wysokie są ich zarobki. Czy 
większość pracuje w tzw. szarej strefie i nie ma nad tym zupełnie kontroli 
w związku z tym wpływy z opłat będą znacząco mniejsze. 
 
JANINA LIEDTKE-JAREMA – p.o. Dyrektor Miejskiego O środka 
Pomocy Rodzinie 
Liczyliśmy bezdomnych na wiosek Ministerstwa Pracy i Polityki 
Społecznej. Raz na dwa lata odbywa się zimą liczenie osób 
bezdomnych. Liczba osób bezdomnych w Gdańsku w znaczący sposób 
w ostatnich latach zmalała i to blisko o 200 osób. Pragniemy zaznaczyć, 
że prawie 300 osób bezdomnych w 700 osobowej skali, to są osoby  
z poza terenu Gdańska, przyjeżdżające do nas na okres zimowy, 
ponieważ tu jest większa oferta schronienia dla nich. Jeśli pani 
przewodnicząca pyta o szarą strefę, to ona zapewne występuje i wiele 
osób bezdomnych dorabia sobie i pracuje w szarej strefie i naturalnie te 
dochody ukrywają. Staramy się poprzez pracę asystentów  
w organizacjach pozarządowych, gdzie przebywają osoby bezdomne, tą 
skalę ujawniać i ograniczać. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za 
przyjęciem projektu druk 193? 
 
 



Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 
Uchwał ę Nr VIII/179/15 

 

w sprawie okre ślenia zasad zwrotu wydatków za 
świadczenia z pomocy społecznej w formie schronienia  

 
 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
 
 

 
23) w sprawie utworzenia Zespołu 

Kształcenia Podstawowego  
i Gimnazjalnego Nr 2, w skład którego 
wchodzą: Szkoła Podstawowa Nr 85  
i Gimnazjum Nr 48 (druk 120 + 
autopoprawka)  

 
 
 
PIOTR KOWALCZUK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 120 wraz z autopoprawką zgodnie  
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. K. Edukacji nie opiniowała. Głosów w dyskusji nie ma. 
Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 120  
z autopoprawką? 

Za    -      20 
      przeciw    -      10 
      wstrzymało si ę   -        1 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    



Uchwał ę Nr VIII/180/15 
 

w sprawie utworzenia Zespołu Kształcenia Podstawowe go  
i Gimnazjalnego Nr 2, w skład którego wchodz ą:  

Szkoła Podstawowa Nr 85 i Gimnazjum Nr 48 
 
 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  
 
 

 
24) w sprawie zmiany nazwy Zespołu 

Szkół Ogólnokształcących  
i Zawodowych Nr 1 im. Eugeniusza 
Kwiatkowskiego w Gdańsku z siedzibą 
przy ul. Krasickiego 10 oraz nadania 
numeru (druk 198) 

 
 

 
PIOTR KOWALCZUK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 198 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Edukacji opinia pozytywna. Głosów w dyskusji 
nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 198? 
 

Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 
 
 
 
 
 
 
 



Uchwał ę Nr VIII/181/15 
 

w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół 
Ogólnokształc ących i Zawodowych Nr 1 im. Eugeniusza 

Kwiatkowskiego w Gda ńsku z siedzib ą  
przy ul. Krasickiego 10 oraz nadania numeru 

 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
 
 

 
25) w sprawie utworzenia Technikum 

Nr 2 z siedzibą w Gdańsku przy  
Al. Gen. Józefa Hallera 16/18  
(druk 200) 

 
 
 

PIOTR KOWALCZUK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 200 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Edukacji opinia pozytywna.  
 
Radny PIOTR GIERSZEWSKI 
Panie przewodniczący, wysoka rado, zabrzmi to kuriozalnie ale 
rzeczywiście, panie prezydencie, dobra decyzja. Mam nadzieję, że radni 
również tę uchwałę poprą. Nie będzie nikt po kątach mówił, że nie 
możemy się zdecydować jako radni na jakąkolwiek politykę oświatową 
kreowana przez prezydenta, bo jeżeli wybierzemy to powinniśmy ją 
bezwzględnie realizować, likwidować szkoły źle, tworzyć szkoły też źle. 
Pani minister edukacji ogłosiła ten rok jako rok szkolnictwa zawodowego 
z prośbą m.in. do nas samorządowców by poważnie zacząć traktować 
szkolnictwo, które od wielu lat zamiera, w końcu zabraknie tych, którzy 
będą w przysłowiowy sposób wbijać gwoździe w Gdańsku. Kiedyś 
ratując szkolnictwo zawodowe tworzono prawie we wszystkich zespołach 
szkół zawodowych, licea ogólnokształcące. Po kilku latach okazało się, 
że ten efekt był kiepski, bo słaby ogólniak, słaba zawodówka. Na 
szczęście od tego odstąpiliśmy w Gdańsku kilka lat temu i ciężko ale  
z mozołem faktycznie zaczynamy tworzyć centra zawodowe, co mam 



nadzieję w dobrym kierunku również idzie i mam nadzieję, że ta uchwała 
jest przykładem pozytywnego budowania szkolnictwa zawodowego. 
Polityka oświatowa, nie wiem czy pan prezydent się z tym zgodzi czy nie 
ale nie polega na tym, żeby odpowiadać na każde hasła mieszkańców 
na zasadzie co chcecie, licea czy zawodówki, będziemy się pytać 
mieszkańców a tak naprawdę powinniśmy my po zbadaniu rynku 
kreować politykę oświatową i mam nadzieję, że ona pójdzie na zasadzie 
równowagi dając alternatywę dla liceów ogólnokształcących, żeby były 
świetnie przygotowane, z dobrą bazą szkoły zawodowe a co za tym idzie 
dobrze przygotowanego do pracy w zawodzie pracownika dając tym 
samym profesjonalną usługę nam gdańszczanom. Dobra decyzja. Życzę 
dyrektorowi, panu Różyckiemu, aby udał mu się nabór młodzieży, to jest 
najpotężniejsze wyzwanie, nie tylko dla niego ale i dla pana prezydenta, 
żeby powoli młodzież przekonywać, że szkolnictwo zawodowe nie jest 
takie złe a jest wręcz bardzo potrzebne i mam nadzieje, że wpompowane 
ogromne pieniądze w te centrum, w którym tworzy pan technikum będzie 
się zwracać, bo to jest karygodne, że szkoła jest wykorzystana w 20%, 
mówię tu od poniedziałku do piątku, bo w sobotę i niedzielę jest 
rzeczywiście obłożona bardzo mocno i tworzenie technikum będzie 
wykorzystywane w pozytywnym słowa znaczeniu. Mam nadzieję, że 
nabór uda się dokonać i życzę takich dobrych pomysłów. Dziękuję. 
 
PIOTR KOWALCZUK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Dziękuję panu radnemu za te święte słowa, będę przyjmować nadal 
ciosy również i pana radnego, a także pana kolegów i koleżanek 
przedstawiając wszystkie możliwe warianty tego, co dotyczy rozwoju 
kształcenia zawodowego i nie tylko, całej sieci szkół. Przypomnę, że 
jesteśmy po tygodniu zawodowca, bardzo dziękuję panu i innym radnym, 
którzy wzięli w nim udział. Broszury, które są u państwa powstały dzięki 
ogromnej pracy pani dyrektor Beacie Wierzbie i centrum, które prowadzi 
a także właśnie Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego. Cały 
tydzień jaki spędziliśmy w szkołach zawodowych różnego typu właśnie 
temu służy. Za obecność i wsparcie bardzo dziękuję.  
 
Radny ANDRZEJ KOWALCZYS 
Panie przewodniczący, szanowni państwo, nie ulega wątpliwości, że  
w kraju mamy do czynienia, przede wszystkim w szkolnictwie 
zawodowym, przez wiele lat istniało przekonanie, że dziecko powinno 
rozpocząć edukację w liceum, zdać maturę, skończyć studia. 
Szkolnictwo zawodowe odbierano negatywnie. Uważano, że uczą się 
tam ludzie bez większych ambicji. Okazuje się jednak, że dobrze 
wyszkolony dekarz, elektromonter, mechanik samochodowy dużo łatwiej 
odnajdzie się na rynku pracy, niż dyplomowany filozof czy psycholog. 



Brakuje fachowców w określonych technicznych dziedzinach, natomiast 
wśród magistrów kierunków humanistycznych wzrasta bezrobocie. 
Szkolnictwo zawodowe zaczęło być ponownie doceniane. W wielu 
samorządach prowadzone są liczne działania mające na celu 
zachęcanie uczniów do zdobywania technicznych umiejętności. Promuje 
się dobre praktyki. Rozwijana jest współpraca szkół z pracodawcami. Na 
uwagę zasługuje fakt ogłoszenia przez nasze władze krajowe rokiem 
szkoły zawodowców. Nie ulega wątpliwości, że rozpoczął się okres 
odbudowy szkolnictwa zawodowego. W Gdańsku, moim mieście, 
funkcjonuje 15 publicznych zespołów szkół zawodowych dla młodzieży. 
Wydaje się, że wszystkie z nich posiadają potencjał. Kryzys szkolnictwa 
zawodowego, z którym właśnie „rozpoczęliśmy walkę” nie ominął 
Gdańska. Niektóre szkoły funkcjonują lepiej inne gorzej. Z jednej strony 
powinniśmy pochopnie ich centralizować jak to próbowaliśmy miesiąc 
temu, z drugiej odważnie i szybciej reagować na potrzeby rynku. Wierzę, 
że szkolnictwo zawodowe w moim mieście zostanie odbudowane i choć 
wprowadzenie zmian czasem jest długotrwałym procesem, powinniśmy 
dołożyć wszelkich starań by go przyspieszyć. Takim przyspieszeniem 
może być dzisiejsza decyzja radnych, co do powołania nowego 
technikum. 
 
PIOTR KOWALCZUK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Panie radny, my tylko nie centralizujemy oświaty. Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego, to nie jest nasz wymysł, to jest cos co 
pozwala na edukację od kształcenia zawodowego w postaci szkoły 
zawodowej, aż do kształcenia przez całe życie. Jest to wskazywane jako 
priorytet rozwoju zarówno przez urząd marszałka, jeżeli chodzi o zapisy 
finansowania takich ośrodków, oczywiście nie wprost ale przez 
wygrywane konkursy, tutaj nie ma też odwrotu od tego, żeby dać szansę 
młodym ludziom takiego rozwoju, żeby mogli w tych centrach się 
kształcić natomiast nie centralizujemy, zapewniam pana.  
 
Radna ŻANETA GERYK 
Panie przewodniczący, panie prezydencie, nawiązując do słów radnego 
Andrzeja Kowalczysa, rzeczywiście kryzys w szkolnictwie zawodowym 
może jest i może go przełamiemy tylko kwestia jest również taka, że 
kształcąc zawodowców, określone branże i zawody dobrze by było nie 
kończyć tylko na kształtowaniu ale również współpracy z rynkiem pracy, 
czyli z przedsiębiorcami, żeby również przedsiębiorcy mieli wpływ na to 
jak kształcimy, kogo kształcimy, a nie sztuką jest dzisiaj wykształcić tylko 
potem dać możliwość młodej osobie wejścia na rynek pracy, który jest 
niestety konkurencyjny i żeby nie było tylko tak, ze miasto Gdańsk 
będzie kształciło fachowców, a potem profity będą zbierały państwa 



ościenne Unii Europejskiej. Naszym zadaniem, również członków komisji 
ale całej rady i państwa jako miasta Gdańsk jest zadbanie o to, żeby 
dobrze wykształcony młody człowiek po technikum czy szkole 
zawodowej znalazł prace, najlepiej w Gdańsku, a jak nie to chociaż 
w Polsce. Dziękuję. 
 
Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI 
Szanowni państwo, powiem bardzo krótko, tytułem uzupełnienia. 
Zgadzam się z panią przewodniczącą Geryk, że bardzo ważne jest 
tworzenie ciekawej oferty ale równie ważna jest współpraca  
z przedsiębiorcami i tym bardziej cieszy mnie nie tylko dzisiejsza 
decyzja, czyli oferta w segmencie edukacji, ale to że podejmowany jest 
szereg działań w zakresie współpracy z przedsiębiorcami o czym pan 
prezydent już wcześniej wielokrotnie wspominał. Bardzo dziękuję za tą 
decyzję. Jestem przekonany, że ta decyzja jak i te wszystkie pozostałe 
działania w tym obszarze przyniosą już wkrótce wyraźny efekt. Dziękuje 
bardzo. 
 
PIOTR KOWALCZUK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Pani przewodnicząca, zgodnie z tym o czym mówiliśmy na Komisji 
Edukacji zawody są dzisiaj tworzone we współpracy z pracodawcami. 
Nie ma innej możliwości nawet. Tak więc jeśli mówimy o techniku 
gazownictwa to wypracowywany przez dwa lata ze spółką gazowniczą 
program, a także możliwość kształcenia i też gwarancja tego, że ci 
młodzi ludzie będą mogli pracować w tej grupie, bo taka potrzeba po 30 
latach została zgłoszona i została właśnie włączona w program, który 
został stworzony. Pilnujemy tego bardzo mocno. Cieszymy się też, że 
zmiany w działaniach eksperckich dotyczących edukacji, również 
kształcenia zawodowego, dzisiaj przywoływana była pani radna Wierzba 
jako ekspert ministerialny, który może to potwierdzić. Po to stworzono 
kwalifikacje zawodowe, żeby uznawalność zawodu następowała również 
w Europie, nie tylko na terenie Polski, a wybór do tego jak będą chcieli 
pracować i gdzie, my stwarzamy warunki ale decyzja zależy od wolnych 
ludzi.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Więcej głosów w dyskusji nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za 
przyjęciem projektu druk 200? 
 
 
 
 
 



Za    -      23 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        3 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 
Uchwał ę Nr VIII/182/15 

 

w sprawie utworzenia Technikum Nr 2 z siedzib ą  
w Gdańsku przy Al. Gen. Józefa Hallera16/18 

 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
 

 
 

26) w sprawie włączenia Technikum  
Nr 2 przy Al. Gen. Józefa Hallera 
16/18 w Gdańsku do zespołu  
o nazwie Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego Nr 1 przy 
Al. Gen. Józefa Hallera 16/18  
w Gdańsku (druk 201)  

 
 
 
PIOTR KOWALCZUK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 201 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja edukacji opinia pozytywna. Głosów w dyskusji 
nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 201? 
 

Za    -      30 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0  
       
               Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 



Uchwał ę Nr VIII/183/15 
 

w sprawie wł ączenia Technikum  
Nr 2 przy Al. Gen. Józefa Hallera 16/18 w Gda ńsku do 
zespołu o nazwie Centrum Kształcenia Zawodowego  

i Ustawicznego Nr 1 przy Al. Gen. Józefa Hallera 16 /18  
w Gdańsku 

 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.  

 

 
 

27) zmieniająca uchwałę w sprawie 
włączenia Szkoły Policealnej dla 
Dorosłych Nr 1, I Liceum 
Ogólnokształcącego dla Dorosłych, 
Technikum Uzupełniającego dla 
Dorosłych Nr 1, Centrum Kształcenia 
Ustawicznego Nauczycieli do zespołu 
o nazwie Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego Nr 1 przy 
Al. Gen. Józefa Hallera 16/18  
w Gdańsku (druk 202 + 
autopoprawka)  

 
 

 

PIOTR KOWALCZUK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 202 wraz z autopoprawką zgodnie  
z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Edukacji opinia pozytywna Głosów w dyskusji 
nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 202  
z autopoprawką? 
 
 
 
 



Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 
Uchwał ę Nr VIII/184/15 

 

zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie wł ączenia Szkoły 
Policealnej dla Dorosłych Nr 1, I Liceum 

Ogólnokształc ącego dla Dorosłych, Technikum 
Uzupełniaj ącego dla Dorosłych Nr 1, Centrum Kształcenia 
Ustawicznego Nauczycieli do zespołu o nazwie Centru m 

Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego Nr 1  
przy Al. Gen. Józefa Hallera 16/18 w Gda ńsku 

 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  
 

 

 

28) zmieniająca uchwałę w sprawie 
zamiaru likwidacji I Uzupełniającego 
Liceum dla Dorosłych przy Al. Gen. 
Józefa Hallera 16/18 w Gdańsku  
(druk 203)  

 
 
 
PIOTR KOWALCZUK – Zast ępca Prezydenta Miasta Gda ńska 
Przedstawił projekt uchwały druk 203 zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska  
Dziękuję bardzo. Komisja Edukacji opinia pozytywna Głosów w dyskusji 
nie ma. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem projektu druk 203? 
 
 
 



Za    -      31 
      przeciw    -        0 
      wstrzymało si ę   -        0 
       
               Rada Miasta Gda ńska 

    w głosowaniu p r z y j ę ł a    
 

 
Uchwał ę Nr VIII/185/15 

 

zmieniaj ąca uchwał ę w sprawie zamiaru likwidacji  
I Uzupełniaj ącego Liceum dla Dorosłych  

przy Al. Gen. Józefa Hallera 16/18 w Gda ńsku 
 

z dnia 26 marca 2015 r.  
 

Uchwała stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.  
 

 
 

PUNKT 5 
 

INTERPELACJE, ZAPYTANIA RADNYCH I ODPOWIEDZI 
PREZYDENTA MIASTA 

 
 
 

Interpelacje i zapytania Radnych oraz odpowiedzi Prezydenta Miasta 
Gdańska stanowią odpowiednio załączniki nr 33 i 34 do protokołu. 

 
 
 

PUNKT 6 
 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 
 
 
 
Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
Szanowni państwo radni, panowie prezydenci, panie przewodniczący, 
jednym z punktów obchodów rocznicy powrotu Gdańska do Macierzy, 
którą nasze miasto będzie świętowało w dniu jutrzejszym, czyli 27 
marca, jest złożenie kwiatów na cmentarzu czerwonoarmistów, którzy 



przez blisko 50 lat okupywali naszą ojczyznę. Chciałabym przypomnieć 
władzom Gdańska, że 27 marca to przede wszystkim rocznica porwania  
i wywiezienia do Moskwy przywódców polskiego państwa podziemnego, 
w tym komendanta głównego Armii Krajowej Leopolda Okulickiego 
pseudonim Niedźwiadek, który z tej Moskwy już nie wrócił z więzienia na 
Łubiance, podobnie jak dwóch innych porwanych przywódców państwa 
podziemnego. 27 marca to także rocznica podpalenia żywcem ponad 
100 mieszkańców Gdańska, w tym kobiet i dzieci zgromadzonych  
w kościele św. Józefa w Gdańsku. Żołnierze Armii Czerwonej wtoczyli 
tam beczkę z benzyną i podpalili tą beczkę. We wnętrzu kościoła zginęło 
ponad 100 osób, nikt nie ocalał, nikomu nie udało się wyjść żywym z tej 
pożogi. Następnego dnia, 28 marca, sowieci podpalili szpital polowy, 
który mieścił się w gmachu Politechniki. Zginęło tam 800 osób w tym 
również ludność cywilna, a ci którzy próbowali wydostać się z tego 
płonącego szpitala, czerwonoarmiści do nich strzelali z broni 
maszynowej, też nikt nie ocalał, spłonęły łóżka, sale z chorymi, wszyscy 
spłonęli. W raporcie sporządzonym przez pułkownika Liniarskiego 
pseudonim Mścisław, dowódcę okręgu białostockiego Armii Krajowej 
czytamy: sowieci stosują niesłychany terror na ludności polskiej, 
grabieże, mordy i gwałty. Dnia 7 marca spalono wieś Guty powiat Ostrów 
Mazowiecka, ludność wymordowano, kobiety i dzieci żywcem wrzucano 
w ogień. Stałe obławy i aresztowania dowódców i żołnierzy, i członków 
AK aresztowanych przetrzymują w piwnicach i głodzą. W czasie badania 
w bestialski sposób katują. Zbóje z NKWD w ciągu tych paru miesięcy 
zniszczyli 10 razy tyle ideowych Polaków, co hitlerowcy w ciągu 4 lat. 
Oto wolność przyniesiona przez Rosję do Polski czytamy w tym 
meldunku. Sowieci w Gdańsku zgwałcili 40% kobiet i dziewczynek, matki 
gwałcono zbiorowo na oczach dzieci, 30 kobiet zarazili najróżniejszymi 
chorobami wenerycznymi i słusznie pisał „Ziutek” Szczepański żołnierz 
harcerz Parasola, czekamy ciebie czerwona zarazo. Ponad 150 
żołnierzy Gryfa Pomorskiego zostało wywiezionych z obozu w Stutthof 
prosto do łagrów, zostali zwolnieni i następnego dnia wywiezieni w głąb 
Rosji do łagrów. Kilkanaście tysięcy Polaków z województwa gdańskiego 
zostało wywiezionych do łagrów, z czego 6 tysięcy zginęło tam na 
nieludzkiej sowieckiej ziemi. Więzienie na Kurkowej w Gdańsku, kiedy 
wkraczali tu sowieci było puste, nie zostało zniszczone, Armia Czerwona 
nie ostrzeliwała więzienia na Kurkowej. W ciągu kilku tygodni zapełniło 
się ponad swoje możliwości, a ogromną część więźniów stanowili polscy 
patrioci. Proszę państwa, rada narodowa z Gdańska słała do Warszawy 
raporty nazywając sytuację na pomorzu klęską pookupacyjną i proszę 
państwa grabież majątku była na tak ogromną skalę, że jest to 
niewyobrażalne, nie tylko infrastrukturę portową, nie tylko infrastrukturę 
stoczniową wywożono do Rosji, ale okna, futryny, wszystko, co dało się 



wywieźć, dlatego była to klęska pookupacyjna. Proszę państwa, 
fragment wspomnień z Gdańska: mężczyźni, którzy chcą bronić kobiet 
są bici kolbami, wywlekani na zewnątrz, niektórzy na zawsze. Podczas, 
gdy żołnierze sowieccy przeznaczają jeszcze jedno pomieszczenie na 
miejsce gwałtu, w którym stoją w kolejce, inni zaczynają tracić 
cierpliwość i gwałcą matki na oczach dzieci. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Ale proszę pani, może przejdźmy do meritum. 
 
Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
Dobrze przechodzę do meritum, chociaż myślę, że nie ubędzie nic 
szanownym państwu radnym jeśli będą wiedzieli co się działo  
w Gdańsku w tych dantejskich dniach. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Myślę, że nie tylko pani ma tą wiedzę, wielu radnych też ją ma. 
 
Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
Dobrze, to cieszę się bardzo. Skoro macie państwo taką wiedzę, to co 
chcecie jutro świętować? Chcecie jutro składać wieńce na grobach 
zbrodniarzy, bo nie oficerowie gwałcili kobiety tutaj i nie oficerowie 
mordowali na potężną skalę, ale to ci szeregowi bardzo często żołnierze, 
oficerowie oczywiście również, im chcecie kłaść wieńce to jest hańba, to 
jest wstyd, to jest brak wiedzy historycznej, to jest brak rozsądku 
politycznego. Ja nawet nie proszę, proszę państwa, ja informuję, że takie 
sytuacje nigdy nie powinny się zdarzyć, nie składa się wieńców na 
grobach okupantów, nie składa się wieńców na grobach gwałcicieli  
i morderców. Dziękuję. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Jutro jest dzień powrotu Gdańska do Macierzy, od wielu lat Rada Miasta 
Gdańska organizuje uroczystość.  
 
Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
Nie chodzi o uroczystość, chodzi o składanie wieńców na grobach tych 
żołnierzy. 
  
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
To pani jest wiedza jest taka, że tam leżą mordercy sami i gwałciciele. 
Tam leżą różnych narodowości żołnierze, Kazachowie, Ukraińcy, 
Białorusini, Rosjanie i wielu innych. Tym ludziom, którzy walczyli mimo 
wszystko i były walki tu w Gdańsku, tego chyba pani nie zaprzeczy, 



natomiast zostawmy historykom tą wiedzę. Ja się dziwię pani, że pani 
nawołuje do nienawiści i w duchu chrześcijaństwa do tego, żebyśmy 
bezcześcili najlepiej to wszystko, bo tak to wygląda. Tu wielu nawet pani 
kolegów z klubu składało wiązanki. Zapraszam w takim razie do Dworu 
Artusa na wciągnięcie flagi polskiej i odegranie hymnu. Proszę panią, nie 
wiem co pani chce, żebyśmy nie obchodzili w ten dzień niczego? 
 
Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
Wypowiedź poza mikrofonem niemożliwa do odnotowania. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Dziękują bardzo. Pan radny Hamadyk. 
 
Radny ŁUKASZ HAMADYK 
Panie przewodniczący, wysoka rado, chciałbym zaapelować do 
koleżanek i kolegów, władz miasta o zbojkotowanie planowanego 
wyjazdu delegacji do Kaliningradu, ponieważ uważam, że nie 
powinniśmy rozważać wyjazdu do władz reprezentujących mającego 
krew na rękach Władimira Putina, który prowadzi wojnę na Ukrainie,  
w której ginie ludność cywilna. Skandalem byłoby firmowanie 
przedstawicieli tych władz obecnością jakiejkolwiek gdańskiej delegacji. 
Wiem, że radni Prawa i Sprawiedliwości nie wybierają się do 
Kaliningradu i chciałbym prosić o wspólne stanowisko oraz deklarację, 
że radni Platformy Obywatelskiej również w tej delegacji nie wezmą 
udziału. Jesteśmy to winni naszym rodakom, którzy cierpią poprzez 
działanie wojenne na wschodzie Ukrainy. Dziękuję. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Rzeczywiście, mamy zaproszenie z Kaliningradu i zanim cokolwiek 
zaczęliśmy robić zwróciłem się do wojewody, który jest tu 
przedstawicielem władz, o to jak mamy się zachować w związku sytuacją 
jaka jest. Czy mamy prawo cokolwiek organizować, czy gdziekolwiek się 
zwracać. Otrzymałem odpowiedź od wojewody, który zwrócił się do 
Ministerstwa Spraw Zagranicznych o informację czy takie wyjazdy 
można planować. Otrzymaliśmy, mogę to panu radnemu pokazać  
i państwu również, na piśmie informację z MSZ, że na poziomie 
samorządowym wskazane jest utrzymywanie kontaktów miast 
partnerskich, że nic nie stoi na przeszkodzie, a wręcz należy utrzymywać 
kontakty, ponieważ  one nie tylko są samorządowe ale i mają charakter 
biznesowy. Tak więc jest pełna zgoda. Rozumiem, że na wszystkim 
można robić politykę i wszędzie można ją robić ale chcę państwu 
powiedzieć, że taki dokument mamy. Kto nie chce jechać, może nie 
jechać. Uwierzcie mi państwo, jeżeli do nas przyjeżdżają delegacje czy 



my jedziemy, to nie ma żadnej polityki. Nie rozmawiamy o polityce, 
rozmawiamy o sprawach miast i sprawach samorządowych. Jeżeli 
państwo chcą wglądu do takiego dokumentu, to go pokazać. Taki 
dokument z MSZ jest, który mówi jasno i wyraźnie, że należy 
podtrzymywać stosunki. 
 
Radna ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Przewodnicz ąca Klubu 
Radnych Platformy Obywatelskiej 
Jestem troszeczkę zadziwiona tym, co się ostatnio dzieje na 
posiedzeniach sesji Rady Miasta. za dobrą monetę wzięłam to, co 
powiedział dzisiaj przewodniczący klubu Prawa i Sprawiedliwości, że 
mamy święto samorządności i liczyłam, że będziemy się zajmować 
sprawami istotnymi dla mieszkańców miasta i dla rozwoju miasta. 
wystąpienia pani radnej Kołakowskiej, także na komisjach się zdarzają, 
bardzo mnie zadziwiają, bo nie wnoszą nic do pracy samorządowców. 
Dziękuję. 
 
Radny PIOTR GIERSZEWSKI 
Panie przewodniczący, wysoka rado, w duchu rozmowy, którą przed 
chwilą zainicjowała również pani przewodnicząca Dulkiewicz. Jestem 
troszeczkę rozgoryczony i ubolewam, że w  sytuacji kiedy trzeba podjąć 
merytoryczną dyskusję chociażby przy druku 200, słyszałem same głosy 
pozytywne a potem tylu radnych Platformy Obywatelskiej nie głosuje. To 
jest pole do dyskusji. Wymieniajmy się doświadczeniami, wymieniajmy 
się różnego rodzaju spostrzeżeniami ale dyskutujmy, a  nie bo nie. Jest 
to niepoważne i w tym duchu, o którym przed chwilą pani 
przewodnicząca Platformy Obywatelskiej powiedziała, że myślałem, że 
będziemy rozwiązywać problemy mieszkańców miasta Gdańska, a  nie 
chować głowy w piasek. Dziękuję serdecznie. 
 
Radny GRZEGORZ STRZELCZYK – Przewodnicz ący Klubu Radnych 
Prawa i Sprawiedliwo ści 
Chciałem odpowiedzieć mojej koleżance przewodniczącej, że Gdańsk 
nie przypadkowo nosi miano miasta wolności. Myślę, że Rada Miasta 
Gdańska jest takim miejscem, w którym w żaden sposób nie powinniśmy 
ograniczać indywidualnej ekspresji radnych, którzy reprezentują swoich 
wyborców i nie ograniczać wygłaszania oświadczeń w punkcie, w którym 
regulamin rady miasta i porządek obrad to przewiduje. Dziękuję bardzo.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Proszę państwa, w odpowiedzi na pismo, Ministerstwo Spraw 
Zagranicznych stoi na stanowisku, że należy podtrzymywać i rozwijać 
dotychczasowe formy współpracy polsko-rosyjskiej na poziomie 



samorządów w tym kontakty pomiędzy miastami partnerskimi w różnych 
dostępnych formatach. Uważamy, że współpraca samorządowa z Rosją 
jest cennym instrumentem normalizacji stosunków polko-rosyjskich na 
gruncie lokalnym, zaś jej potencjał powinien być konsekwentnie 
wykorzystywany do praktycznego i bezpośredniego dialogu oraz 
przekazywania doświadczeń dotyczących różnorodnych aspektów 
funkcjonowania samorządów. Kolejnym istotnym narzędziem w tym 
zakresie powinno być maksymalne dyskontowanie realizacji umów   
w małym ruchu granicznym z Obwodem Kaliningradzkim. Są jeszcze 
inne informacje. Proszę mi wierzyć, że również chcemy, żeby to miasto 
się rozwijało, żeby nie było zamknięte i żebyśmy również w  jakiś sposób 
działali na zewnątrz.  

 
 

PUNKT 5 
 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 
 
 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodnicz ący Rady Miasta Gda ńska 
Bardzo dziękuję wszystkim państwu. 
 
Obrady zakończono o godzinie 1215 

 
 
 

Przewodniczący 
Rady Miasta Gdańska 

 
Bogdan Oleszek 

 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła 
Na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
 
Karolina Mróz 


